



**Professional Diploma in
Dental Hygiene**
牙科衛生護理專業文憑
AS124111P

課程概要 General Information

修讀年期：學期制（一般18個月完成）

上課形式：全日制

開辦院校：香港專業教育學院（柴灣）

Duration : Semester-based
(Normally to be completed in 18 months)

Mode of Study : Full-time

Offering Campus : Hong Kong Institute of Vocational Education
(Chai Wan)

入學要求 Entrance Requirements

- 香港中學文憑考試五科成績達第二級或以上，包括中國語文及英國語文，及通過入學面試；或
- 修畢獲相關課程委員會認可的資歷架構第三級別之證書課程，及通過入學面試

備註：申請人如在 2006 年或以前應考香港中學會考英國語文，成績必須達 E 級或以上 (課程乙) / C 級或以上 (課程甲)。

- Five Hong Kong Diploma of Secondary Education Examination (HKDSE) subjects at Level 2 or above, including English and Chinese Languages, and passing an admission interview; or
- Completion of a QF Level 3 programme that is deemed acceptable to the respective Programme Board, and passing an admission interview

Remarks: HKCEE English Language in 2006 or before at Grade E or above (Syllabus B) / Grade C or above (Syllabus A).

學費 Tuition Fee

學費：每學期HK\$35,000
(4個學期)

Course Fee : HK\$35,000 per semester
(4 Semesters)

立即報名
Apply Now



專業認可 Professional Recognition

畢業生可向香港牙醫管理委員會申請註冊為牙科衛生員。
Graduates may apply for registration as dental hygienists with the Dental Council of Hong Kong.*

*本課程將會根據香港牙醫管理委員會的評審要求而制定。
The programme will be designed in accordance with the accreditation requirements of the Dental Council of Hong Kong.

資助計劃 Sponsorship Scheme

為吸引優秀人才加入牙科衛生員專業領域，「牙科衛生護理專業文憑」設有學費資助計劃。學生在成功申請及修畢課程後，並符合指定條件，將可獲學費資助（最多為港幣140,000元）。

To attract talented individuals to join the professional field as dental hygienists, a tuition fee sponsorship scheme for the Professional Diploma in Dental Hygiene has been set up. Upon successful application for the scheme and completion of the programme, subject to fulfillment of specified conditions, the graduates will receive a sponsorship of the tuition fee (up to HK\$140,000).

查詢 Enquiries

健康及生命科學系 Department of Health and Life Sciences

香港專業教育學院（柴灣）
Hong Kong Institute of Vocational Education (Chai Wan)

香港柴灣盛泰道三十號
30 Shing Tai Road, Chai Wan, Hong Kong

電話 / Tel: 2595 2511

傳真 / Fax: 2505 0571

電郵 / Email: cw-hls@vtc.edu.hk

網址 / Website: www.ive.edu.hk/chaiwan

課程宗旨 Programme Aims

本課程旨在為學生提供牙科衛生員相關的專業知識及技能訓練，培養他們成為專業的牙科衛生員。本課程理論與實踐兼備，學生除學習包括牙周病、蛀牙及口腔健康推廣等知識外，亦會在牙科訓練中心進行臨床訓練。

This programme aims to equip students with relevant professional knowledge and training and nurture them to become professional dental hygienists. The programme provides a fine balance of theoretical and practical education, with a focus on knowledge about oral health including periodontal disease, dental caries and oral health promotion etc., in parallel with clinical training at the dental training centre.



就業 Career Prospects

畢業生可受聘於政府或私人執業牙科診所、醫院或各大專院校醫務處、非牟利機構等擔任牙科衛生員。此外，畢業生可受聘於牙科產品及儀器公司負責銷售及推廣工作，於牙醫學院成為研究助理，及擔任口腔護理教育者以推廣牙齒衛生。

Graduates could be employed as dental hygienists in government and private dental clinics, hospitals or medical service offices of tertiary institutions, non-government organisations and so on. In addition, graduates could be employed as sale representatives in dental product and instrument companies, research assistant at dental schools and serve as oral health educators to promote dental health.

課程內容

- 專業課程單元：
- 基礎人體生物學及基本醫學科學
- 臨床訓練：診所環境介紹及牙科護理基礎
- 口腔醫學及治療科學
- 社區牙科保健及健康推廣1
- 臨床訓練1
- 口腔疾病、預防和臨床治療
- 社區牙科保健及健康推廣2
- 臨床訓練2
- 口腔病理學及藥理學
- 口腔放射學
- 臨床訓練3
- 進階患者治療技巧及專業發展



Curriculum

- Vocational Modules:
- Fundamentals of Human Biology and Basic Medical Sciences
- Clinical Training: Clinic Orientation and Fundamentals of Dental Care
- Oral Medical and Therapeutic Science
- Community Dental Care and Health Promotion 1
- Clinical Training 1
- Oral Diseases, Prevention and Clinical Management
- Community Dental Care and Health Promotion 2
- Clinical Training 2
- Oral Pathology and Dental Medicine
- Oral Radiography
- Clinical Training 3
- Advanced Patient Management and Professional Development

